
1 
 

Protokół nr 12/ 2019 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 19 września 2019 r. w godz. 15:30 – 17:25  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1/ Andrzej Turowski– przewodniczący Komisji  

2/ Tadeusz Czerwiecki – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki      

4/ Sylwester Cimochowski        

5/ Jacek Niedźwiedzki  

6/ Anna Ruszewska   

7/ Sławomir Sieczkowski  

  

W posiedzeniu udział wzięli:    

1. Czesław Renkiewicz  – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów    

3. Radosław Wysocki  – Naczelnik Wydz. Geod. i Gosp. Nieruchomościami 

4. Agnieszka Szyszko – Pełn. ds. współ. z organ. pozarządowymi 

5. Jarosław Lebiediew – Prezes Spółki z o.o. ZBM TBS 

6. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydz. Roz. i Fund. Zewn. 

7. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistki 

8. Alicja Jacewicz  – Naczelnik Wydz. Oświaty i Wychowania 

9. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydz. Inwestycji 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Andrzej Turowski, który powitał zebranych i nadmienił, 

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi.  

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 11/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady   

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 4 września 2019 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta 

Suwałki na lata 2016 – 2020. 

3.  Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie  ustalenia zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki. 

4. Zaopiniowanie wniosku w sprawie  zawarcia umowy użyczenia budynku 

mieszkalnego kontenerowego. 

5. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                          

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk                                     

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020.  
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2020.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia Miasta Suwałki do 

wspólnej realizacji z Miastem Alytus i zabezpieczenia środków finansowych 

niezbędnych do realizacji projektu „Bądź aktywny – bądź zdrowy – II etap”                               

w ramach Programu Interreg V-A Litwa Polska.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Sianożęć w Suwałkach. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Piaskowej w Suwałkach. 

10. Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 roku. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta  na 2019 r. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2019-2040. 

13. Wolne wnioski. 

1. Wniosek Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach. 

2. Wniosek sołtysa Dobowa I. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 11/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady   

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 4 września 2019 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 11/2019 

posiedzenia Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty 

przez aklamację.  

Ad pkt.  2 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta 

Suwałki na lata 2016 – 2020. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

 Prezydent Cz. Renkiewicz, poinformował, iż podjęcie ww. uchwały związane jest               

z dokonaną nowelizacją ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy                       

i o zmianie Kodeksu cywilnego.  Proponowane zmiany w zakresie uregulowanym przedmiotową 

uchwałą dotyczą: likwidacji odrębnej funkcjonalnie części mieszkaniowego zasobu gminy, jaką 

stanowiły lokale socjalne wprowadzając w to miejsce umowę  najmu socjalnego lokalu; 

zastąpienia definicji wydatków związanych z utrzymaniem lokalu definicją kosztów utrzymania 

lokalu.; przyjęcia nowej definicji mieszkaniowego zasobu gminy. Prezydent poinformował, że 

zastanawia się nad skorygowaniem tabelki nr 8 na str. 11 dotyczącej Planowania sprzedaży 

lokali mieszkalnych w latach 2016 – 2020, ewentualną autopoprawkę wniesie na Sesji Rady 

Miejskiej. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Miasta Suwałki na lata 2016 – 2020. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt.  3 

Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie  ustalenia zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki.                         

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił projekt uchwały, w którym zmiany związane są 

z dokonaną nowelizacją ustawy o ochronie praw lokatorów. określenie lokal socjalny; - 

wprowadza co 3 lata weryfikacji spełnienia przez najemców kryterium wysokości dochodu 

uzasadniającego oddanie w najem lokalu stosownie do art. 21 c ww. ustawy; - określenia 

warunków jakie musi spełniać lokal wskazywany dla osób niepełnosprawnych, w związku                         

z regulacją zawartą w art. 21 ust. 3 pkt 6a ww. ustawy; - wprowadzenia zasad przeznaczania 

lokali na realizację zadań o których mowa w ustawie o pomocy społecznej, oraz ustawie                            

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie ustalenia zasad wynajmowania 

lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta 

Suwałki.                         

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt.  4 

Zaopiniowanie wniosku w sprawie  zawarcia umowy użyczenia budynku mieszkalnego 

kontenerowego. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu.   

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił wniosek dot. umowy użyczenia budynku 

mieszkalnego kontenerowego dla Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” na okres 3 lat.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 



4 
 

Głosowanie nad projektem wniosku:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie  zawarcia umowy użyczenia 

budynku mieszkalnego kontenerowego. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt.  5 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                          

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk                                     

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020.  

– Informacja  stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił wyniki konsultacji społecznych i  zgłoszone 

uwagi. Omówił odrzuconą propozycję dot. stawki godzinowej za zajęcia dla rodziców z małymi 

dziećmi w ramach „Klubu Rodzica”. Prezydent zaproponował zmniejszenie stawki godzinowej 

oraz zwiększenie liczby godzin zajęć. Stawka była za wysoka za tego rodzaju  usługi.                                

Radna A. Ruszewska, zgodziła się ze  stanowiskiem  p. Prezydenta. Podkreśliła, że 

organizacje pozarządowe nie mogą opierać się tylko o budżet Miasta Suwałki, powinny 

pozyskiwać środki z zewnątrz.   

Komisja  pozytywnie zaopiniowała Informację z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2020.  

 

Ad pkt.  6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr  9 do protokołu.   

  

Pełnomocnik A. Szyszko omówiła program współpracy,  jest on zwiększony                                

o  200 tys. zł., w porównaniu do roku ubiegłego. Zwiększenia dotyczą głównie  w dziale kultura 

– wydarzenie związane z 300-leciem Suwałk. Kolejne zwiększenie w dziale rewitalizacja – 

przewidziane jest na realizację zadań publicznych  nowo wyremontowanej łaźni.  Prowadzone 

będą animacje kulturalne przez organizacje pozarządowe. Zwiększenie w dziale dotyczącym 

seniorów dot. nowego zadania „asystent osoby starszej”.  Poinformowała również o tym, że 

program był konsultowany z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego oraz                              

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

na terenie Miasta Suwałk.    
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Pełnomocnik A. Szyszko wniosła autopoprawkę w podstawie prawnej, która dotyczy 

nowelizacji  ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  pod poz. 1570.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2020.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad pkt.  7                                                                                                                               

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia Miasta Suwałki do wspólnej 

realizacji z Miastem Alytus i zabezpieczenia środków finansowych niezbędnych do 

realizacji projektu „Bądź aktywny – bądź zdrowy – II etap” w ramach Programu Interreg 

V-A Litwa Polska.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.   

 Prezydent Cz. Renkiewicz, projekt uchwały jest kontynuacją programu Interreg Litwa 

–Polska we współpracy z miastem partnerskim Alytus. W ramach projektu przewiduje się m.in. 

modernizację  placów zabaw oddziałów przedszkolnych zlokalizowanych przy szkołach 

podstawowych, zakup wyposażenia, szkolenia dla personelu, organizację zajęć dla dzieci, 

wymianę dobrych praktyk. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie przystąpienia Miasta 

Suwałki do wspólnej realizacji z Miastem Alytus i zabezpieczenia środków finansowych 

niezbędnych do realizacji projektu „Bądź aktywny – bądź zdrowy – II etap” w ramach 

Programu Interreg V-A Litwa Polska.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt.  8                             

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Sianożęć w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.   
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 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił na mapie projekt planu. Przystąpienie do 

sporządzenia planu wywołane było koniecznością uporządkowania istniejącego  

zagospodarowania, w szczególności pod względem rozwiązań komunikacyjnych                                       

i umożliwienia racjonalnego wykorzystania terenów, w związku z trwającą w tym rejonie 

budową odcinka drogi głównej.  Projekt planu w przedstawionej formie zapewnia takie 

ukształtowanie przestrzeni, które stworzy harmonijną całość oraz uwzględni                                            

w uporządkowanych relacjach wszelkie uwarunkowania i wymagania funkcjonalne, społeczno 

– gospodarcze, środowiskowe, kulturowe oraz kompozycyjno – estetyczne. 

Kierownik Referatu J. Wołągiewicz  zgłosiła autopoprawkę dotyczącą nowej  podstawy  

prawnej poz.1716 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Sianożęć w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad pkt.  9                             

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Piaskowej w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu.   

Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił miejscowy plan, w granicach którego znalazły 

się Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej, PGE Rejon Energetyczny, dotychczas 

niezagospodarowane i niezabudowane tereny komunalne, tereny funkcjonujących w tym 

rejonie zakładów i przedsiębiorstw. Tereny te wymagają uporządkowania i ustalenia  zasad 

inwestowania, dających możliwości realizacji nowych inwestycji zgodnych z polityką 

przestrzenną miasta. 

Kierownik Referatu J. Wołągiewicz  zgłosiła autopoprawkę dotyczącą nowej  podstawy  

prawnej poz.1716 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Piaskowej w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Ad pkt.  10                             

Informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.   

– Uchwała RIO stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji, poinformował, że wpłynęła Uchwała z RIO w sprawie 

zaopiniowania informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2019 roku.   

Prezydent Cz. Renkiewicz, poinformował, że plan inwestycyjny zostanie zrealizowany  

lepiej niż w roku ubiegłym. Główne inwestycje, które miały być zrealizowane w tym roku 

zostaną zakończone: lotnisko, hala sportowo – widowiskowa, ulica Pileckiego, ulica 

Piłsudskiego, rondo na ul. Utrata i ul. 100-lecia Niepodległości.  

  

Komisja  pozytywnie zaopiniowała Informację z wykonania budżetu miasta za I półrocze 

2019 roku. 

Ad pkt.  11                                                                                                                                

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 

 – Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.   

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił zmiany po stronie wydatków dot. hali 

widowiskowo – sportowej. Zwiększenie deficytu wynika ze zwiększenia środków finansowych 

na realizację ww. zadania.  

Naczelnik M. Podziewska, poinformowała i przedstawiła główne zmiany wprowadzone 

do budżetu: – w dziale transport publiczny - zakup autobusów, rowerów, przystanków; – 

zwiększenie środków na Centrum Usług Wspólnych (zakup wyposażenia).  

Radny S. Sieczkowski poprosił panią Naczelnik o omówienie kolejno wszystkich zmian.   

Naczelnik M. Podziewska, przedstawiła zmiany planu po stronie dochodów: – 

wprowadzenie środków z Unii Europejskiej jako zwrot poniesionych w roku ubiegłym nakładów 

z tyt. realizacji od ul. Sejneńskiej do ul. Utrata; – zwiększenie dochodów z tyt. gospodarki 

nieruchomościami (na wykupy działek); – wprowadzona subwencja oświatowa. Naczelnik 

zgłosiła autopoprawkę, która zostanie przedstawiona radnym przed Sesją Rady Miejskiej, jest 

to subwencja na wynagrodzenia nauczycielom; –  zwrot z funduszu sołeckiego z realizacji                      

z zeszłego roku; – stołówki szkolne, jako zwrot z Urzędu Pracy na zatrudnienie osoby; – pomoc 

społeczna z funduszu celowego (koszty obsługi w ramach PFRON). Zmiany planu po stronie 

wydatków: – zwiększenie środków na drogę Sejneńska-Utrata; – na ulicę Krzywólka; – zakup 

autobusów; – zwiększa się środki na łaźnię; – wydatki na wykup nieruchomości; – wyposażenie 

CUWu; – zakupy w szkołach materiałów i środków dydaktycznych; – przesunięcia w projekcie 

realizowanym przez oświatę „Rozwój kompetencji kadr”; – zwiększenie środków w MOPR na 

opłatę za pobyt mieszkańców Suwałk w DPSach w innych powiatach; – zwiększenie kwoty na 

dokumentację związaną z inwestycjami.  

Radny S. Cimochowski zapytał o roboty dodatkowe zaplanowane w hali „ARENA”. 

Naczelnik A. Radzewicz odpowiedział, że roboty dodatkowe obejmują zakres prac 

konstrukcyjnych, elektrycznych, zakres robót sanitarnych oraz ogólnobudowlanych.  Większość 

robót spowodowana jest tym, że projekt nie zawsze jest w stanie objąć  wszystkich rozwiązań. 
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W trakcie budowy polepszany jest projekt i dostosowywany do  wymaganych nowych przepisów 

i rozwiązań. Dodatkowe zadania potrzebne są w związku z zwiększeniem wielozadaniowości 

hali. Radny zapytał o skrzynki, które wiszą na zewnątrz hali.  Naczelnik A. Radzewicz są to 

skrzynki przeznaczone do wpięcia energii elektrycznej.   

Radny B. Bezdziecki czy hala zostanie oddana w październiku br.? Prezydent                          

Cz. Renkiewicz, w dniu 24.09. odbędzie się rada budowy i wtedy wszystko się wyjaśni czy 

wykonawca zdąży z pracami wykończeniowymi.  

Radny S. Sieczkowski, czy w czasie procesu inwestycyjnego była taka sytuacja, kiedy  

wykonawca wykonał prace zgodnie z projektem a miasto teraz przeprojektowuje. Prezydent           

Cz. Renkiewicz, nie było takiej sytuacji.  

Radny S. Sieczkowski  zapytał o Domy Pomocy Społecznej i zakup usług od innych 

jednostek samorządu terytorialnego. Jest to kwota blisko 250 tys. zł. Dlaczego takie 

zwiększenie, ile osób przebywa i z czego to wynika? Czy jest pomysł na to, żeby  te środki zostały 

w mieście Suwałki. Należałoby organizować miejsca pobytu mieszkańcom Suwałk na miejscu. 

Prezydent Cz. Renkiewicz, mieszkańcy naszego miasta przebywają w domach pomocy 

społecznej w innych samorządach i miasto za to płaci, jak również mieszkańcy z innych  

miejscowości  przebywają w DPS Kalina w Suwałkach.   

 Prezydent Cz. Renkiewicz, poinformował, że miasto zamierza pozyskać środki z budżetu 

Państwa i przygotowuje projekt na  Centrum Opiekuńczo-Zdrowotne.   

Radny S. Sieczkowski na jaki cel przeznaczona jest kwota 250 tys. zł.? Prezydent                     

Cz. Renkiewicz,  jest to związane z podniesieniem stawek, albo liczba pensjonariuszy.  

Radny S. Sieczkowski zapytał o załącznik inwestycyjny, w którym planowane jest 

zwiększenie o 62 tys. zł. wydatków na przebudowę drogi wojewódzkiej (odcinek od ul. 

Sejneńskiej do granic administracyjnych miasta do torów wraz z ul. Utrata do mostu). 

Naczelnik A. Radzewicz, kwota dotyczy robót ziemnych, które nie były przewidziane                                

w projekcie.  

Radny S. Sieczkowski, na co zostanie przeznaczona kwota 10.700 zł. dotycząca                               

ul. Krzywólka? Naczelnik A. Radzewicz, zachodzi  konieczność wzmocnienia konstrukcji 

wjazdu, który położony jest na  terenie miasta, do jednego z przedsiębiorców.  

Radny S. Sieczkowski, czego dotyczy kwota przeznaczona na poprawę systemu 

transportu? Prezydent Cz. Renkiewicz, poprosił o zwrócenie się do Naczelnika                                            

M. Bonisławskiego w celu uzyskania informacji.  

Radny S. Sieczkowski, kwota 521 tys. na wykup nieruchomości, jakich to gruntów 

dotyczy? Naczelnik M. Podziewska, są to grunty pod inwestycje (pod drogi). 

Radny S. Sieczkowski, na co zostanie przeznaczona kwota dot. Centrum Usług 

Wspólnych? Naczelnik M. Podziewska, kwota  zostanie przeznaczona na wyposażenie biurowe 

Centrum.  

 Radny S. Sieczkowski, jakie będą skutki finansowe dot. subwencji oświatowej, ile 

miasto będzie musiało dołożyć z budżetu. Prezydent Cz. Renkiewicz, do końca roku brakuje                   

4 mln. zł., tyle trzeba przeznaczyć na wynagrodzenia w oświacie.  

Radny S. Sieczkowski, jakie są skutki dotacji dla placówek niepublicznych, jak to 

wpłynie na rok bieżący?  Naczelnik A. Jacewicz, wzrost ilości dzieci z orzeczeniem                                  

o niepełnosprawności, zatrudnienie dodatkowej kadry, przydzielenie dodatkowych godzin na 

zajęcia indywidualne, które wynikają z przepisów. Skutek, który został przedstawiony będzie 

znacznie wyższy. Dokładne oszacowanie danych może nastąpić około 5 października br.       
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny   

 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2019 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt.  12                                                                                                                                

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

 – Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu.      

Naczelnik M. Podziewska, przedstawiła projekt uchwały, który dostosowuje dane dotyczące 

planowanego tegorocznego budżetu do zmiany w poprzedniej uchwale dotyczącej zmian                          

w budżecie miasta. Projekt  uchwały aktualizuje również limit wydatków na niektóre 

przedsięwzięcia i  wprowadza  nowe przedsięwzięcie związane z zakupem autobusów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny  

  

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt.  13                           

Wolne wnioski.  

1. Wniosek Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach – stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

Prezydent Cz. Renkiewicz, poinformował, że wnioski do budżetu wpływają i po                      

30 września będą rozpatrywane.  

2. Wniosek sołtysa Dobowa I – – stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Prezydent Cz. Renkiewicz, poinformował, że droga wymieniona we wniosku Sołtysa                 

w chwili obecnej jest w dobrym stanie. Zostanie opracowany program budowy ulic 

lokalnych na kolejne lata do  końca 2023 roku, który będzie konsultowany  z radnymi 

Rady Miejskiej w Suwałkach w październiku br. i będzie konsekwentnie realizowany 

każdego roku.  
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Prezydent Cz. Renkiewicz, wspomniał o piśmie  złożonym przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej odnośnie ujęcia w planie budżetu na 2020 rok remontu drogi na odcinku od firmy 

Mispol do firmy Laktopol w Suwałkach. W odpowiedzi na ww. interpelację prezydent 

odpowiedział, że remont drogi na ww. odcinku nie jest przewidziany do realizacji w 2020 roku.  

– Odpowiedź na pismo  stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Radny S. Sieczkowski, ile jest postępowań, gdzie mieszkańcy domagają się  prawa 

strony, po to żeby walczyć o swoje interesy? W przypadku mieszkańców, mieszkających za 

Plazą, dlaczego tak się stało i czy w związku z tym, stwierdzono, że doszło  tam   do naruszenia 

przepisów. W związku z tym czy grożą miastu konsekwencje finansowe? Prezydent Cz. 

Renkiewicz, odpowiedział, że nie grożą miastu  konsekwencje finansowe.  

Radny B. Bezdziecki, zwrócił uwagę na trudną sytuację mieszkańców na ulicy 

Dwernickiego za Plazą. Trudna sytuacja dotyczy hałasu, parkowania pojazdów. Utrzymanie 

porządku w tym miejscu jest dramatyczne. Nawiązał do ww. wniosku Policji o dofinansowane 

patroli w celu utrzymania porządku w tym miejscu. Straż Miejska pojawia się rzadko i nie radzi 

sobie z utrzymaniem porządku za Plazą. Radny poprosił aby rozpatrzeć pozytywnie wniosek 

Policji, który jest zasadny.   

Radny B. Bezdziecki, czy miasto rozważa budowę spalarni odpadów meblarskich na 

tereny osiedla Północ.  Prezydent Cz. Renkiewicz, wpłynął wniosek o wydanie decyzji 

środowiskowej na ulicy Północnej przy obecnej Fabryce Mebli, na spalanie odpadów 

drewnianych.  Wydano postanowienie o zobligowaniu wnioskodawcy do opracowania raportu 

oddziaływania na środowisko.   

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.    
  

          

      Przewodniczący                                  

Komisji Finansowo – Budżetowej      

Rady Miejskiej w Suwałkach 

          Andrzej Turowski 

 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


